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ПРЕСКЛИПИНГ 

26 август 2021 г., четвъртък 

www.bnt.bg, 25.08.2021 г. 

https://bntnews.bg/news/roditeli-nastoyavat-za-prisastveno-obuchenie-gotovi-sa-na-

protesti-1166796news.html 

 

Родители настояват за присъствено обучение, готови са на протести 
 

В отворено писмо до държавните институции обединение на родители поиска да бъде 

осигурено присъствено начало на учебната година. В противен случай ще бъдат 

организирани протести, се предупреждава в писмото. 

От гражданското обединение „Да запазим училището като средище за децата“ 

посочват, че при сегашния темп на разпространение на COVID-19 учебната година или 

въобще няма да започне присъствено или повечето от учениците ще преминат към 

дистанционно обучение, непосредствено след 15 септември. 

 „Изминалите месеци не се използваха за подготовка от страна на институциите. И 

отново първи ще паднат децата. Моята дъщеря миналата година беше седмокласничка. 

Тя е в ужас. Аз мисля, че децата вече няма да го преживеят. Все едно някой 

насилствено им причинява болка. Това вече прилича на военно положение. Аз виждам 

ужаса в детето си. Дават ли си сметка управляващите какво причиняват на децата в 

момента. На тези деца ние наистина им отнемаме живота. За тях това е живота - да 

бъдат заедно, да учат заедно, да се виждат. Трябва да мисля тепърва как да водя детето 

си на психолог, да го подкрепя то, за да не се срива", коментира родител. 

От гражданското обединение предупреждават за протестни действия. 

 „Ако не получим това убеждение, че ще се направи всичко възможно те да учат в 

класовете си, тогава ние ще излезем на протест. Ние искаме присъствена учебна 

година. Това трябва да е ясно", заявяват от обединението. 

 

www.btv.bg, 25.08.2021 г. 

https://btvnovinite.bg/bulgaria/zdravnijat-ministar-otgovori-na-prokuraturata-za-

covid-merkite.html?p=1#page_break_1 

 

Здравният министър отговори на прокуратурата за COVID мерките 

 

Националният оперативен план не е нормативен акт, с който да се създават 

права и задължения, написа Стойчо Кацаров в писмо до ВАП 

 

Служебният здравен министър Стойчо Кацаров отговори с отворено писмо на 

запитването на Върховната административна прокуратура (ВАП) на запитването защо 

не въвежда предвидените в Националния оперативен план мерки срещу COVID-19. 

 „Националният оперативен план не е административен нормативен акт, с който да се 

създават права и задължения за гражданите и институциите, а план, създаден за да даде 

предвидимост, последователност, логика и условия за подобрена организация на 

борбата със епидемията от SARS-CoV-2. Конкретните противоепидемични мерки за 

територията на страната се прилагат в условие на обвързана компетентност, със 

заповед на министъра на здравеопазването по предложение на Главния държавен 

здравен инспектор, съгласно чл. 63, ал. 4 на Закона за здравето. Министерството на 

здравеопазването следва стриктно определения със закона ред. Нашите експерти следят 

внимателно епидемичната ситуация. Всеки доклад на Главния държавен здравен 
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инспектор, с който се предлага промяна в противоепидемичните мерки, се разглежда в 

кратки срокове и се предприемат предвидените в закона действия на базата на 

експертна оценка на противоепидемичната обстановка“, напомни министърът. 

В писмото той изразява надежда, че в бъдеще прокуратурата и Министерството на 

здравеопазването (МЗ) няма да контактуват през медиите (запитването от ВАП е 

достигнало първо до медиите, преди да отиде в МЗ).  

Ето и цялото писмо на министър Стойчо Кацаров до ВАП: 

До г-н Ангелов прокурор във ВАП 

Копие: г-н Иван Гешев – Главен прокурор 

Уважаеми господин Ангелов, 

Във връзка с Ваше писмо разпространено в медиите, а в последствие получено в 

министерството на здравеопазването, давам изчерпателни отговори на поставените 

въпроси. 

Бих предпочел кореспонденцията между нашите институции да не се води чрез 

медиите, но нямам против, ако предпочитате тази форма. Тя ми позволява освен Вас, 

отново да запозная обществото с действията на министерството на здравеопазването. 

По въпроса за Национален оперативен план за справяне с пандемията от SARS-CoV-2 и 

прилаганите мерки ви информирам: 

Националният оперативен план не е административен нормативен акт, с който да се 

създават права и задължения за гражданите и институциите, а план, създаден за да даде 

предвидимост, последователност, логика и условия за подобрена организация на 

борбата със епидемията от SARS-CoV-2. Конкретните противоепидемични мерки за 

територията на страната се прилагат в условие на обвързана компетентност, със 

заповед на министъра на здравеопазването по предложение на Главния държавен 

здравен инспектор, съгласно чл. 63, ал. 4 на Закона за здравето. Министерството на 

здравеопазването следва стриктно определения със закона ред. Нашите експерти следят 

внимателно епидемичната ситуация. Всеки доклад на Главния държавен здравен 

инспектор, с който се предлага промяна в противоепидемичните мерки, се разглежда в 

кратки срокове и се предприемат предвидените в закона действия на базата на 

експертна оценка на противоепидемичната обстановка.  

Законът също така предвижда противоепидемични мерки да могат да се налагат и за 

отделна административна област - чл. 63, ал. 7 от Закона за здравето. Това става със 

заповед на Директора на РЗИ, съгласувана с Главния държавен здравен инспектор. 

Предвид регистрирания повишен брой случаи на положителни тестове за  SARS-CoV-2 

в областите Бургас и Велико Търново там бе командирован Главния държавен здравен 

инспектор доц. Кунчев. Той и директорите на РЗИ  Бургас д-р Паздеров и на РЗИ 

Велико Търново д-р Недева са преценили, че на този етап не се налага въвеждане на 

допълнителни ограничителни мерки в двете области. 

Действащите към момента противоепидемични мерки са съобразени с мненията на 

експертите и са публикувани на Интернет страницата на МЗ. 

По отношение на прилагането на трета доза ваксини Ви информирам, че лекарствените 

продукти в страната според действащото законодателство се прилагат съгласно 

показанията и в дози, посочени в кратката характеристика на продукта, която се 

регистрира от регулаторните органи – Европейска агенция по лекарствата за всички 

страни членки на ЕС и Изпълнителна агенция по лекарства за България. 

Министерството на здравеопазването няма законови правомощия да пуска и спира 

лекарствени продукти на пазара, както и да определя в какви дози да се прилагат. В 

кратката характеристика на нито една от прилаганите в страната ваксини срещу SARS-

CoV-2 не се предвижда прилагане на „бустерна“ доза. Министерството на 

здравеопазването има готовност да организира поставянето на такава доза, веднага след 
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като регулаторният орган – Европейска агенция по лекарствата, регистрира 

съответните промени в Кратката характеристика на продуктите. 

По отношение на искането Ви за становище на МЗ относно „започването на следващата 

учебна година и какви ограничителни мерки следва да бъдат прилагани“, ви 

информирам, че МЗ не издава такива становища. Конкретните противоепидемични 

мерки ще бъдат приети, след съгласуване с Министерството на образованието и 

науката, с които работим в тясно сътрудничество. 

По отношение на контрола по прилагането на противоепидемичните мерки Ви 

информирам, че беше проведена среща с директорите на всички регионални здравни 

инспекции в страната, на която им е възложено да изготвят списък с рискови обекти от 

гледна точка на разпространението на вируса и да засилят контрола върху тях. На 

6.08.2021 година е издадена съвместна заповед на министъра на здравеопазването, 

министъра на вътрешните работи и министъра на земеделието и храните за извършване  

на съвместни проверки от контролните органи на трите ведомства. Всяка седмица 

контролните органи предоставят отчет за извършената контролна дейност. За 

последната седмица от 16 до 22 август в страната са извършени 3389 (три хиляди 

триста осемдесет и девет) проверки на обекти с обществено предназначение. 

Министерството на здравеопазването, чрез своите представители в областните щабове, 

препоръча настоятелно на кметовете на общини, чрез своите инспекторати и общинска 

полиция също да засилят контролната си дейност особено в градския транспорт. 

Отделна среща по въпроса бе проведена и с кмета на Столична община г-жа Йорданка 

Фандъкова.  

По въпроса за прилагането на социално-икономически мерки за подкрепа на 

засегнатите от пандемията лица Ви информирам, че същите не са в определените от 

закона отговорности и задължения на Министерството на здравеопазването. 

По отношение на въпроса дали МЗ е осигурило необходимите лекарствени средства 

нужни за лечение на пациенти с COVID-19, отговорът е да, осигурени са съобразно 

заложените в Национален оперативен план за справяне с пандемията от SARS-CoV-2 

индикатори. Същото се отнася и за осигуряването на функционирането на лечебните 

заведения за болнична помощ. Макар да не сте ме питали, използвам случая да Ви 

информирам, че съвместно с НЗОК и БЛС работим по създаването на процедура за 

амбулаторно лечение на болни с COVID-19, което допълнително да облекчи натиска 

върху болниците.  

По въпросите за провеждането на информационна кампания ви информира, че в 

бюджета на МЗ за 2021 година за тази цел са предвидени малко над 10 000 лева. 

Въпреки наследения оскъден ресурс, извършваме последователна кампания за 

информиране на населението, като за пълнота ще изброя част от действията 

предприети от Министерството на здравеопазването или от други лица по наше 

настояване и съгласувани с нас: 

На основание чл. 89 от ЗРТ от 10 май т. г. националните телевизии започнаха 

излъчването на информационен клип за ваксинацията. 

-              Информационен клип за ползата от ваксинацията, изработен от 

Представителството на Европейската комисия в България с подкрепата на МЗ също се 

излъчваше в телевизионния и радиоефир. 

-              Информационен банер за ползите от ваксинацията, разработен от 

Представителството на Европейската комисия в България, се разпространява и към 

момента в частни медии, които безвъзмездно се включиха във ваксинационната 

кампания, подкрепена от МЗ. 

-              Публикуване във Facebook страницата на МЗ на инфографики (текст със 

снимка/текст с анимирано изображение), както и кратки видеа за популяризиране 
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ползите от ваксиницията срещу COVID-19, за митовете и истините за ваксините, за 

страничните реакции, за етапите на клиничните проучвания, за надеждността и 

ефективността на ваксините, както и за достъпа до ваксини, осигурен на всички 

български граждани. 

-              Отпечатване на 300 000 броя информационни брошури, тип Флаер А5, 

съдържащи информация за ваксините на достъпен език. 

-              Около 200 000 от изготвените от Министерството на здравеопазването 

брошури се разпространяват от Български пощи във всички пощенски клонове в 

страната. 

-              Част от брошурите са разпространени чрез РЗИ-Кюстендил, БЧК-Перник, 

Община Габрово, район Искър, Областна администрация Хасково и др., както и от 

Главно мюфтийство, които се включиха със свои инициативи във ваксинационната 

кампания на Министерство на здравеопазването. 

-              Популяризиране на ползите от ваксинацията, ефикасността и безопасността на 

ваксините, възможните очаквани странични реакции, етапите на клиничните 

проучвания, значението на приложението на ваксините при различните възрастови 

групи, при лица, страдащи от хронични заболявания във Facebook страницата на 

Министерство на здравеопазването. 

-              Интервюта и експертни становища от медици за ползите от ваксинацията се 

публикуват ежедневно на страницата на МЗ в социалната мрежа, които биват 

препечатани както от печатни медии, така и от електронните медии. 

-              Българската телеграфна агенция създаде нарочна рубрика за COVID-19 и 

ваксинацията, достъпът до информацията в която е безплатен и не изисква абонамент. 

-              Проведени са срещи с Офиса на СЗО в България, с Уницеф, с 

Представителството на ЕК у нас, с Българския червен кръст за съвместни инициативи, 

които да повишат общественото доверие във ваксините. 

-              Министерството на здравеопазването разчита на националните и регионални 

медии, до които регулярно разпространява материали и осигурява респонденти по 

темите ваксини и ваксинационна кампания. 

-              Политическото ръководство и експертите на Министерството на 

здравеопазването във всяко свое медийно участие акцентират върху ползите от 

ваксинацията; 

-              Ежеседмично Министерство на здравеопазването публикува информация за 

изнесените ваксинационни пунктове в страната. 

-              Периодично обществеността се информира за новите варианти на COVID-19. 

-              В рамките на информационната кампания се организират събития тип 

дискусия за ваксините и ползата от имунизацията срещу COVID-19, в които участват 

представители на МЗ, на РЗИ, лекари и лица от конкретното населено място. 

-              Проведена бе среща със здравните медиатори, на която бяха набелязани 

конкретни мерки как да се завиши имунизационното покритие сред ромската общност. 

-              Съвместно със Столична община бе организирана дискусия с част от 

пасторите в квартал „Христо Ботев“, на която бяха разяснени ползите от ваксинацията. 

-              Създаден бе и Обществен съвет за повишаване на информираността сред 

населението за ползите от ваксините. В него са включени представители на 

религиозните общности, на медиите, водещи експерти в областта на психологията, 

социологията, спорта и културата и български учени, които се включиха в кампанията 

като говорители за ползата от ваксинацията. 

-              Като част от обществения съвет оперната певица Александрина Пендачанска 

съдейства за организирането на изнесен ваксинационен пункт по време фестивала на 
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изкуствата в Копривщица „Мастер ОФ Арт“, който ще се проведе в периода 25 август-

29 август. 

-              Организиране съвместно с МОН на дискусии с учители и директори на 

образователни институции, на които с видеопослания участват над 20 специалисти, 

които отговарят на въпросите за ваксинацията. 

-              Министерството на младежта и спорта също се ангажира с ваксинационната 

кампания и в тото пунктовете в цялата страна са разположени информационните 

материали, предоставени от Представителството на Европейската комисия в България. 

-              Предоставяне периодично на информация за разпространението на новите 

варианти на вируса, установени чрез целогеномно секвениране 

-              Обмисля се съвместно с Министерство на културата провеждането на 

кампания под мотото „Подкрепи българската култура, сложи си ваксина.“ 

-              Съвместно с европейския комисар по здравеопазването Стела Кириакиду бе 

посетен ваксинационен пункт и бе декларирана ангажираността на Европейската 

комисия към ваксинационния процес в България. 

-              Обсъжда се с Министерство на икономиката механизъм за поощрение на 

бизнеси и предприятия, чиито персонал е изцяло ваксиниран. 

-              Проведени са редица срещи с представители на НСОРБ и кметове на тема как 

да се разшири ваксинационният обхват по места. 

-              Футболистите от ЦСКА-София излязоха на мач с тениски с призив „Ваксината 

спасява!“ 

-              Спортистите от ЦСКА-София и Лудогорец подкрепиха усилията на МЗ за 

увеличаване на имунизационното покритие сред населението и се ваксинираха 

публично. 

-              В ход е подготовката на кампания с подкрепата на мобилните оператори. 

-              В кампанията се включи и Българска болнична асоциация с интервюта с 

лекари, които обясняват ползите от ваксинацията 

-              На рок фестивала в село Миндя популярни лица ще отправят призив хората да 

се ваксинират 

-              Областният управител на Плевен Марио Тодоров организира инициативата 

"Да" на ваксинацията!". 

-              Към кампанията се включиха всички мотоклубове от Плевен, които 

организираха мотообиколка по централните улици "С шума на мотори хората да се 

събудят за добрата идея". 

-              Световният шампион по бокс Детелин Далаклиев направи свое видео 

обръщение към съгражданите си. 

-              Инициативата подкрепиха и от фолклорен танцов клуб "Северняците" с 

ръководител Джейлян Демирев, които изнесоха голям концерт на площада в Плевен с 

призиви за имунизация. 

-              Областният управител на Сливен също се включи във ваксинационната 

кампания с редица инициативи. Със съдействието на кметовете на четирите общини и 

работодатели от Област Сливен са проведени информационни срещи за ползата от 

ваксинацията срещу COVID-19. От РЗИ-Сливен са изготвени информационни 

материали, които са предоставени на кметове, работодатели, служби по трудова 

медицина, медиатори и пастори. Във фирми от областта са проведени срещи с 

работници и служители, на които е представена презентация за значението на 

ваксините. Областна администрация Сливен предостави дискове и флашки с 

презентацията на РЗИ-Сливен на общините, кметовете, кметските наместници, 

пасторите, читалищата и личните лекари. Със съдействие на РУО-Сливен са изпратени 

информационни материали на директори на училища и детски градини. За ангажиране 
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на вниманието на хора от рисковите групи в провеждането на информационна 

кампания на регионално ниво за ползите от ваксиниране със съдействие на проф. д-р 

Иван Димитров, директор на Филиал Сливен към Медицински университет-Варна, е 

създаден информационен клип с участие на студенти от филиала, който е 

разпространен в медиите и в лечебните заведения. 

-              Министерството на здравеопазването заедно с доброволци от Българския 

червен кръст започнаха съвместна акция за ползите от ваксинацията в страната. На 24 

август бяха раздавани информационни брошури за безопасността и ефективността на 

ваксините на два пункта в София- пред метростанция Сердика и пред НДК. На 26 

август, четвъртък, от 11 часа акцията стартира пред общината в Пловдив, като в 12:30 

доброволците брошури се раздават в кв. „Капана“ в града. На 27 август, петък, акцията 

на БЧК е и в град Варна. В 11 часа доброволците раздават брошури в Морската 

градина, а в 12:30 – пред Катедрален храм "Успение Богородично". На 31 август, 

вторник, от 11 часа инициативата ще започне пред общината в Бургас, ще продължи по 

ул. „Богориди“ и в 12:30 младежите ще раздават брошури в Морската градина. 

В заключение искам да Ви благодаря за поставените въпроси и проявената 

загриженост. Ако предоставената информация не е достатъчна, то моля не се колебайте 

да се свържете с мен и да поискате допълнителна такава или разяснения по вече 

предоставената. 

Считам, освен това че за да бъде успешна, борбата с пандемията трябва да се води от 

всички институции, в рамките на техните компетенции. В тази връзка позволете на 

свой ред да се обърна, чрез Вас към органите на прокуратурата от цялата страна с 

призив да обмислите възможностите за по-активно участие на прокуратурата в 

контрола по спазването на противоепидемичните мерки. 

Ще Ви бъда благодарен също, ако ме информирате дали са предприети някакви 

действия по отношение на разпространени, чрез медии сигнали за издаване на фалшиви 

сертификати за ваксинации и други нарушения, носещи белези на престъпления. 

На Интернет страницата на МЗ е публикуван и изготвен от НЦОЗА Анализ на 

причините за извънредната смъртност, която регистрираме у нас от началото на 

пандемията до сега, в случай, че представлява интерес за прокуратурата.   

Моля приемете моите най-добри пожелания! 

Д-р Стойчо Кацаров – министър на здравеопазването  

ПП 

Мисля, че чл. 145, ал. 1, т. 1 от Закона за съдебната власт, на който се позовавате за 

искането на посочената по-горе информация не Ви дава такова право. По този въпрос 

има няколко произнасяния на Конституционния съд, например Решение № 6 от 

06.06.2017 г. на КС на РБ по к.д. № 15 / 2016 г. 

Поради голямата ми заетост, свързана с настъпващата пандемична вълна, нямам време 

да влизам в правен спор, а и както споменах в началото, се радвам да споделя с 

обществеността тази информация. 

С.К. 

 

www.btv.bg, 25.08.2021 г. 

https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/miroslav-nenkov-kontrolat-varhu-

spazvaneto-na-merkite-shte-svarshi-poveche-rabota-ot-vavezhdaneto-na-novi.html 

 

Мирослав Ненков: Контролът върху спазването на мерките ще свърши повече 

работа от въвеждането на нови 

 

Хората, които управляват COVID кризата, са „бъзльовци“, добави той 

http://www.btv.bg/
https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/miroslav-nenkov-kontrolat-varhu-spazvaneto-na-merkite-shte-svarshi-poveche-rabota-ot-vavezhdaneto-na-novi.html
https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/miroslav-nenkov-kontrolat-varhu-spazvaneto-na-merkite-shte-svarshi-poveche-rabota-ot-vavezhdaneto-na-novi.html
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Контролът върху спазването на мерките ще свърши повече работа, отколкото 

въвеждането на нови мерки, които не се спазват. 

Това каза в студиото на „Лице в лице“ бившият служебен министър на 

здравеопазването  д-р Мирослав Ненков. 

Управлението на COVID кризата не само у нас, но и в целия свят среща две неща: 

страхливи и слаби ръководители и липса на честност. 

Той допълни, че е добре да не забравяме, че всеки сам носи отговорност за здравето си. 

Ненков обърна внимание и на „политическите приказки“, които се смесват със 

здравеопазването през последните месеци. 

По думите му лекарите са много по-подготвени при настъпването на четвъртата вълна 

от коронавирус, защото натрупаха доста опит, въпросът е ще има ли къде да легнат 

болните хора и ще има ли кой да ги лекува. 

 „Знам за случаи, в които на болница са превеждани по 1000 лв. за  медиците на първа 

линия и от ръководството на лечебното заведение са давали по-малки пари на 

специалистите. Именно тези неща разбиват доверието“, добави Ненков. 

 

www.bgonair.bg, 25.08.2021 г. 

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/237240-mz-maskata-tryabva-da-pokriva-iztsyalo-

nosa-i-ustata-zadalzhitelna-e-i-na-nyakoi-otkriti-mesta 
 

МЗ: Маската трябва да покрива носа и устата, задължителна е и на някои 

открити места 

 

Ваксинирани служители могат да не носят маска, припомнят от здравното 

министерство 

25.08.2021 | 16:35 Редактор: Елеонора Танева 

 

Носенето на маски за лице и спазването на физическа дистанция е задължително за 

всички лица, когато се намират в закрити обществени места, припомниха от 

Министерството на здравеопазването.  

В заповедта на Стойчо Кацаров от 29 юли е записано, че маските са задължителни в 

транспортни средства за обществен превоз, лечебни и здравни заведения, аптеки, 

оптики, национални центрове по проблемите на общественото здраве, 

административни учреждения и други места, в които се обслужват или имат достъп 

гражданите, железопътни гари и автогари, летища, метростанции, търговски обекти, 

църкви, манастири, храмове, музеи и др. 

Маските са задължителни и на открити обществени места, на които има струпване на 

хора и невъзможност за спазване на физическа дистанция от 1,5 м., са длъжни да имат 

поставена защитна маска за лице 

Спазването на физическа дистанция и носенето на защитна маска за лице е 

задължително и при посещение на: 

присъствени групови занятия в езикови центрове, образователни центрове и други 

обучителни центрове и школи, организирани от юридически и физически лица; 

посещенията в детски центрове, клубове и други, предоставящи организирани групови 

услуги за деца; 

конгресно-конферентни мероприятия, семинари, конкурси, обучения, тимбилдинги, 

изложения и други обществени мероприятия в присъствена форма; 

http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/237240-mz-maskata-tryabva-da-pokriva-iztsyalo-nosa-i-ustata-zadalzhitelna-e-i-na-nyakoi-otkriti-mesta
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/237240-mz-maskata-tryabva-da-pokriva-iztsyalo-nosa-i-ustata-zadalzhitelna-e-i-na-nyakoi-otkriti-mesta
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културни и развлекателни мероприятия (фестивали, кина, театри, циркови 

представления, сценични прояви, концерти, музеи, галерии, библиотеки, занятия от 

танцовото, творческото и музикално изкуство); 

спортни състезания с публика; 

на всички пазари, тържища и базари; 

За да бъде ефективно носенето на защитна маска за лице, същата трябва да покрива 

изцяло носа и устата - от основата на носа до брадичката. 

От здравното министерство припомнят, че за служителите, които са ваксинирани срещу 

Ковид-19, може да се допусне изключение от изискването за носене на маска за лице на 

работните им места. Това става по преценка на работодателите, органите по 

назначаване и физическите и юридически лица - собственици или управители на обекти 

с обществено предназначение, търговски и други обекти, предоставящи услуги на 

гражданите. 

 

www.dariknews.bg, 25.08.2021 г. 

https://dariknews.bg/novini/bylgariia/vyvezhdat-se-promeni-svyrzani-sys-zakona-za-

transplantaciia-na-organi-2281666 

 

Въвеждат се промени свързани със Закона за трансплантация на органи 

 

Министерският съвет прие Проект на Постановление за изменение и допълнение на 

Тарифата за таксите, които се събират по Закона за лечебните заведения и Закона за 

трансплантация на органи, тъкани и клетки, приета с постановление номер 88 от 2019 г. 

Това съобщиха от пресслужбата на служебния кабинет. 

С промяната се въвежда значително по-малък размер такса за издаване на 

удостоверение за регистрация на лечебно заведение при промяна на вписаните 

обстоятелства в регистъра на лечебните заведения, а именно - име, седалище, капитал, 

единен идентификационен код и единен регистрационен номер, както и данни за 

лицето, представляващо лечебното заведение, за работещите лекари, лекари по 

дентална медицина, лекарски асистенти, медицински сестри, акушерки, 

рехабилитатори или зъботехници, също при преобразуване, сливане, вливане, 

разделяне и прекратяване на лечебното заведение и при промяна на собствеността ще 

се събира такса 10 лв. 

За издаване на удостоверение за регистрация на лечебно заведение при промяна на 

вписаните обстоятелства в регистъра на лечебните заведения, касаещи данни за адреса 

на лечебното заведение таксата остава 64 лв. 

Действащата в момента Тарифа за таксите, които се събират по Закона за лечебните 

заведения и Закона за трансплантация на органи, тъкани и клетки, не отчита тежестта 

на промените в конкретните обстоятелства, тяхното отражение върху дейността на 

лечебното заведение, набора от документи, които го удостоверяват и обема на 

действията, които следва да бъдат извършени в процеса на предоставянето на 

административната услуга по регистриране на промените и издаване на ново 

удостоверение за регистрация. 

 

www.segabg.com, 25.08.2021 г.  

https://segabg.com/category-observer/6-nepreodolimi-problema-novata-covid-vulna 

 

6 непреодолими проблема с новата COVID вълна 

 

http://www.dariknews.bg/
https://dariknews.bg/novini/bylgariia/vyvezhdat-se-promeni-svyrzani-sys-zakona-za-transplantaciia-na-organi-2281666
https://dariknews.bg/novini/bylgariia/vyvezhdat-se-promeni-svyrzani-sys-zakona-za-transplantaciia-na-organi-2281666
http://www.segabg.com/
https://segabg.com/category-observer/6-nepreodolimi-problema-novata-covid-vulna
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България отново влиза неподготвена в трудни месеци, защото даже властите не 

виждат смисъл от мерки 

 

ДИЛЯНА ДИМИТРОВА 

Звучи невероятно, но дори в суперваксиниран Израел смятат, че пътят им към 

постигане на колективен имунитет е миниран с грешки. "Преди два месеца решихме, че 

сме спечелили войната. Сега разбираме, че сме спечелили само една битка, а войната 

още ни чака и трябва да продължим да убеждаваме хората да се ваксинират", казва 

новият главен COVID експерт на страната проф. Салман Зарка. 

И България като всички други от година и половина е във война. У нас обаче тя не е за 

спасяването на хора, а за това животът да остане такъв, какъвто беше преди 

пандемията. В резултат на перфектна буря от некадърни политици, неверни внушения и 

ниска здравна култура, в България мнозинството не иска нито маски, нито мерки, нито 

ваксини и почти всеки е готов да брани с всички средства своето лично разбиране за 

отговорност и свободи. 

Прекият ефект от това започва да се очертава все по-ясно във втръсналите ни COVID 

данни. Само за десет дни случаите се утроиха - от 623 отчетени на 15 август до 1891 на 

24 август. Хоспитализациите се удвоиха - от 1490 на 2702. За десет дни COVID-19 взе 

200 жертви. Зад това кръгло число се крие една предизвестена трагедия - повечето 

починали са от добре известните ни рискови групи, които бяха лишени от ваксини в 

първите, ключови месеци на имунизационната кампания. Това са наши близки, които 

от година и половина насам все ще се намери някой да определи като "сухи съчки" - 

хора на възраст, с диабет, сърдечни заболявания, наднормено тегло. Но в кръглата сума 

на жертвите има и 37 души на възраст под 60 г., а най-младият починал е мъж на 28 г., 

за когото няма данни за съпътстващи заболявания. 

Управляващите се менят, колебанията остават 

На този етап изглежда очевидно, че числата в условията на пандемия имат свойството 

лавинообразно да растат. Въпреки това властите се менят, но остават едни и същи в 

колебанието си за налагане на мерки. 

Преди месец, в отсъствието на непредсказуемия едноличен фактор "Бойко Борисов" 

ситуацията за пръв път изглеждаше под контрол. Тогава МЗ оповести план за поетапно 

въвеждане на мерки при увеличение на случаите. В последните дни обаче България 

бързо смени цветовете си от зелено към жълто и върви неумолимо към червено, но 

предсказуемостта в ограниченията отново се отложи. 

Само преди пет дни зам.-министър Александър Златанов обясни, че новата вълна е 

хомогенна и мерки ще има до седмица на национално ниво. Седмицата обаче дойде, 

България пожълтя, а мерките - както винаги - мутираха до регионални, частични и пр. 

Сега вече в МЗ им се струва, че новата вълна хем избързва, хем ще бъде по-лека и ще 

можем да се справим с нея, благодарение на ваксинираните хора и тези, които вече са 

се срещали с вируса. 

Този оптимизъм е похвален, но той не стъпва на конкретни данни. В България липсват 

меродавни изследвания за дела на хората, които са прекарали коронавирусната 

инфекция и имат значим имунитет от това. Да се разчита на нашия нищожен дял 

ваксинирани (19.3% от пълнолетното ни население е напълно ваксинирано срещу 

65.3% в ЕС) е откровен наивитет. А да се определя петото ни място по смъртност в ЕС 

като леко протичане на вълната, е цинизъм - в момента в съюза има само осем държави 

с двуцифрено число на смъртните случаи на 1 млн. население. У нас този показател е 

18.56 на 1 млн. В Словения е 0.95, в Италия - 6.10, в Германия - 2.54, в Полша - 1, в 

Белгия - 4.17 и т.н. 

Ресторантите или училищата - познайте сами 
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Колебливото поведение на властите е неизбежно благодарение на несъразмерно 

главната роля, която политиците, бизнесът и медиите отредиха на едно съсловие от 

икономиката - ресторантьорския бизнес. Независимо дали министърът въвежда 

ограничения, облекчения или просто бездейства, това съсловие успява да облъчи 

публиката с ескалиращ набор от наукоподобни фалшиви новини, невъзпитани нападки 

и открити заплахи. В това няма нищо необичайно за неговите представители - 

необичайното е, че в ключови моменти у нас изглежда, че именно те от името на 

някаква митична колона на икономиката от нощни заведения и ресторанти диктуват 

мерките и момента на тяхното въвеждане. 

Благодарение на този ефект седмици преди началото на учебната година отново 

слушаме повече за правата на посетителите в заведенията, отколкото за правата на 

децата и техните родители. Навсякъде другаде в момента всички усилия се хвърлят за 

осигуряване на нормална учебна година на децата. У нас, по всичко личи, че в 

следващите дни ще оставим вълната стихийно да ни залее, след което ще посрещнем в 

тъмночервено 15 септември и ще оставим първия звънец да бие дистанционно. Защото 

затварянето на заведенията било "геноцид". 

Защо са ни мерки, като никой не ги спазва? 

"Ако има мерки и те не се спазват изцяло, какъв е смисълът да въвеждаме нови? Ако 

сме казали, че заведенията трябва да работят на 50%, а те работят на 150 и сега кажем 

на 30, това какво ще промени?". Така главният здравен инспектор доц. Ангел Кунчев 

обясни тази седмица защо в червената зона Бургас няма да се въвеждат ограничения. 

Това изявление повтаря незабравимите реплики на брифинга, който НОЩ даде в 

началото на пролетната вълна - на 11 март 2021 г. "Няма как да въведем мерки там, 

където хората не вярват в тези мерки", обясняваше Кунчев тогава. 

Между двата брифинга изминаха повече от пет месеца, през които в резултат на 

липсата на контрол България окончателно затвори страницата на локдауните, 

дистанцията и в много случаи - на маските. Това пренебрежение към мерките не е 

непреодолима сила, както го представя Кунчев - то вирее само на родна почва. Ако 

наскоро сте пътували със самолет, сигурно сте попаднали на тази ситуация - 

пасажерите с български паспорт масово не носят маски за почуда на чужденците, но 

стават изрядни участници в битката срещу пандемията, щом стъпят на чужда земя. 

У нас напоследък здравните инспекции отчитат хиляди проверки, но единични 

нарушения. В същото време няма влак, където хората с маски да не са малцинство. 

Няма заседание на парламента, където да не се набива на очи мнозинството на 

депутатите без маски. Няма разходка с джипка, в която бившият премиер Бойко 

Борисов да не гледа все така отвисоко на задълженията, които неговото правителство 

въведе за гражданите. Миналата седмица ресторантьорите обявиха пред министъра на 

икономиката Кирил Петков, че не спазват ограниченията и няма как да ги спазват, 

защото нямало да им излязат сметките. Това не предизвика негативна реакция на 

министъра, а напротив - "прави са хората", възкликна той, когато отгоре на всичко 

събеседниците му поискаха и компенсации. 

Планове има, но отново не сме готови 

В прословутия план за въвеждане на мерки е включена и подготовка на болничната 

система за посрещане на увеличен натиск от COVID пациенти. Днес обаче отново 

изглеждаме неподготвени за новата вълна. Личните лекари се сблъскват с нови 

проблеми при заплащането на фона на поискани нови, по-големи отговорности. 

Тепърва се спори какви прегледи да се полагат на болните с коронавирусна инфекция. 

Тепърва се договаря амбулаторна процедура, за която се говори от поне една година. 

Без това да е вина на служебното правителство, голяма част от необходимите 
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извънредни разходи в предстоящите месеци изглеждат неосигурени - коз, който се 

използва в кампанията за приемане на актуализацията на бюджета. 

Мнозинството на неваксинираните 

Всичко казано дотук ни е до болка известно от предишните вълни. В петък към този 

опасен коктейл се добави нов елемент - нетърпимостта на неваксинираното мнозинство 

към ваксинираното малцинство. Без предварително разгласяване МЗ направи не много 

сполучлив опит за насърчителна мярка - бе позволено у нас да съществуват чисти от 

COVID обществени зони без ограничения. За целта и персоналът, и клиентелата трябва 

да имат зелен COVID сертификат, т.е. да са ваксинирани, доказано преболедували или 

да имат отрицателен PCR тест от последните 72 часа. 

Малцина погледнаха на това като на истинско облекчение - културните институции 

почти единствени видяха в него глътка въздух. За много други облекчението стана 

повод да открият, че у нас и сега има действащи ограничения - абсурд, който говори 

достатъчно сам по себе си. Така правото повсеместно бе възприето като забрана и 

сервитьорки, магазинерки и пр. работещи в услугите тръгнаха да късат ризи, че ги 

подлагат на задължителна ваксинация. Впрочем задължителна ваксинация за отделни 

съсловия вече има на много места по света, но те явно са по-изостанали от нас в 

схващанията си за демокрацията и значимостта на всеки човешки живот. 

Тази съпротива на неваксинираните срещна отклик у първата парламентарна сила - 

"Има такъв народ". В изявление в петък от партията побързаха да заклеймят всякакви 

опити за "дискриминация на неваксинирани" и "отнемане на основни техни права". 

Това е опасен сигнал, че личната безотговорност ще бъде развявана като знаме в 

нестабилния ни политически живот и в следващите месеци, в които точно обратното - 

личната отговорност, независимо дали тя е под формата на ваксинация, или на спазване 

на елементарни противоепидемични правила, трябва да е водеща. 

Изгубени в комуникацията 

Навсякъде с изключение на хобитите от Нова Зеландия отпорът срещу мерките и 

привилегиите за ваксинирани е жесток и се води на улицата и в съда с всички 

позволени и непозволени средства. Никъде обаче улицата не диктува правилата. У нас 

благодарение на дружните усилия на предишните и сегашните управляващи бе осуетен 

всякакъв опит да се оформи консолидирано ядро от лекари, епидемиолози, 

инфекционисти и вирусолози, които да водят страната през пандемията. Този вакуум 

често се заема от псевдоучени, които съобщават на аудиторията точно това, която тя си 

мечтае да чуе - че всичко ще мине по един или друг начин, независимо какви усилия 

полагаме. Опитът на другите държави достига до нас пречупен през тази псевдонаука, 

поради което вместо да намаляват, антиваксърските настроения се ожесточават. 

Комуникацията с министерството, уви, не помага на тези процеси. От самото начало 

министър Стойчо Кацаров прави опити да се разграничи от предшественика си и да 

стои на подчертана дистанция от информационния поток, излизайки пред медиите само 

в краен случай. Грешно изтълкуваната в петък заповед би следвало да е обеца на ухото 

за следващите дни и седмици - тези мерки трябва да се разясняват предварително, а не 

постфактум, когато митовете и легендите вече са превзели социалните мрежи. 

Комуникацията особено липсваше в големия ни провал - ваксинацията. Сега най-

накрая информационната кампания за ваксините наистина извира от чешмата, магазини 

ще предлагат ваучери за ваксинирани и доброволци обикалят да убеждават хората в 

ползата от имунизацията. Тези усилия обаче са твърде недостатъчни и твърде 

закъснели - доскоро министърът смяташе стимулите за недостоен подход. Затова 

закономерният път на нашите ваксини си остава към Украйна, Бутан и други страни, 

които в крайна сметка изглеждат в по-благоприятна ситуация от нас - да имат повече 

желаещи, отколкото дози. Докато ние тук се готвим, както се казва в един оборотен 
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фейсбук виц, да караме новата вълна с маските, които носим под брадата си още от 

първата. 

 

www.zdrave.net, 25.08.2021 г. 

https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-

/n18960 

 

Промяна в Тарифата за таксите по Закона за лечебните заведения и Закона за 

трансплантация 

 

Министерският съвет прие Проект на Постановление за изменение и допълнение на 

Тарифата за таксите, които се събират по Закона за лечебните заведения и Закона за 

трансплантация на органи, тъкани и клетки. 

С промяната се въвежда значително по-малък размер такса за издаване на 

удостоверение за регистрация на лечебно заведение при промяна на вписаните 

обстоятелства в регистъра на лечебните заведения, а именно - име, седалище, капитал, 

единен идентификационен код и единен регистрационен номер, информират от МС. 

Те засягат и данните за лицето, представляващо лечебното заведение, за работещите 

лекари, лекари по дентална медицина, лекарски асистенти, медицински сестри, 

акушерки, рехабилитатори или зъботехници, също при преобразуване, сливане, 

вливане, разделяне и прекратяване на лечебното заведение и при промяна на 

собствеността ще се събира такса 10 лв. 

За издаване на удостоверение за регистрация на лечебно заведение при промяна на 

вписаните обстоятелства в регистъра на лечебните заведения, касаещи данни за адреса 

на лечебното заведение, таксата остава 64 лв. 

Действащата в момента Тарифа за таксите не отчита тежестта на промените в 

конкретните обстоятелства, тяхното отражение върху дейността на лечебното 

заведение, набора от документи, които го удостоверяват и други, е записано в 

решението на служебния кабинет. 

 

www.skener.news , 25.08.2021 г.  

http://skener.news/2021/08/25/%D0%B1%D0%BB%D1%81-%D0%BF%D1%80 

 

БЛС против актуализацията без да е ясно колко пари за какво ще се харчат 

 

Съсловната организация критикува и новата методика за разпределние на парите 

за първа линия, макар вече да се съгласи веднъж с нея, както и амбулаторната 

процедура за домашно лечение на COVID 

 

Български лекарски съюз (БЛС) категорично възразява срещу начина на разпределение 

на средствата по актуализацията на бюджета на НЗОК, която беше гласувана на първо 

четене от две парламентарни комисии – бюджетна и здравна. Това се посочва в позиция 

на съсловната организация. 

 „В Закона за здравното осигуряване категорично е записано, че средствата от 

здравноосигурителни вноски се гласуват от Народното събрание по пера. Това би 

трябвало да се отнася и за средствата, събрани над предвидените в бюджета и 

планирани за актуализация“, подчертават от БЛС. От там допълват, че всички 

подзаконови нормативни актове – Национален рамков договор, методики, гласувани от 

Надзорния съвет на НЗОК и др., са пряко свързани със средствата, предвидени по 

отделните параграфи. 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n18960
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n18960
http://www.skener.news/
http://skener.news/2021/08/25/%D0%B1%D0%BB%D1%81-%D0%BF%D1%80
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Управителният съвет на БЛС е категоричен, че е недопустимо допълнителните 120 

млн. лева да бъдат дадени без ясно разпределение по направления и решението за това 

къде да бъдат насочени да е оставено в ръцете на Надзорния съвет на НЗОК. Според 

тях мотивът за това решение, а именно – динамичната обстановка с пандемията и 

трудността да се предвиди точно по кое направление колко пари ще са необходими – е 

несъстоятелен. „На прага сме на четвърта вълна, имаме опит, познаваме добре вируса и 

знаем какви са потребностите на системата. Подобен аргумент не може да бъде 

оправдание за така направеното предложение“, категорични са лекарите. 

Те повдигат и други проблемни въпроси за сектора като методиката за допълнителните 

средства за работа на първа линия, преговорите за ръст на цените за лечение на COVID 

– засега от НЗОК са склонни на 200 лева увеличение на пътеките, както и идеята за 

създаване на пакет за домашно лечение. Всичко това, отбелязва от БЛС, се случва на 

фона на лавинообразното увеличаване на заболелите от COVID и  поредната жестока 

битка, която колегите водят без да им бъде осигурено спокойствие и сигурност. 

БЛС призовава народните представители да се съобразят с мнението на съсловието и да 

не приемат в този вид актуализацията на бюджета: „Настояваме за ясно разпределяне 

на предвидените средства между ПИМП, СИМП, МДД, БП, лекарствени средства т.н.  

между първо и второ четене на Законопроектът за изменение на бюджета на НЗОК. В 

противен случай има реална опасност постигнатият баланс между разходите за 

медицински дейности и лекарствени средства да бъде нарушен.  Настояваме още и в 

най-кратки срокове да бъдат изчистени всички спорни моменти по Методиката за 

определяне размера на сумите, заплащани от НЗОК, за работа при неблагоприятни 

условия  и да бъдат гарантирани договорените средства за медиците от болнична и 

извънболнична медицинска помощ“, завършва позицията на съюза. 

 

 

 


